
 

 

 

 

 

 

 

 

Jézus Él!  

 

Kedves Olvasó! 
 

Tegnap este folyamán a kedves kisfiam azt 

kérdezte tőlem, hogy mikor fog már végre esni 

a hó. Az elmúlt hónapokat látva őszintén nem 

sok esély volt a havazásra, és azt mondtam a 

fiamnak, hogy majd amikor megint tél lesz, es-

ni fog.  

Ma reggel felkelve meglepetten tapasztaltam 

azt, hogy fehér hó borítja az egész tájat. Rög-

tön eszembe jutott az, hogy milyen kegyelmes 

is a mi Élő Istenünk. A zsoltáros azt mondja: 

még a számon sincs a szó, immár egészen 

érted azt. 

Isten ismeri a gondolatainkat, még a szívünk 

vágyát is, és hiszem, hogy Istennek legalább 

akkora öröm, ha mosolygó acunkat látja egy 

imameghallgatás után, mint ahogy az én drága 

kisfiam arcára kiült a mosoly, ahogy örült ma 

reggel a hónak.  

Újra és újra meg kell tanulnom, hogy nem a 

látható körülmények számítanak, hanem a 

színtiszta hit. Jézus azt mondja, hogy legyünk 

olyanok, mint a gyermekek.  

Vágyom arra, hogy mindig tudjunk gyermeki 

hittel Isten elé menni, és teljes bizalommal for-

dulni felé bármilyen élethelyzetben.  

Hiszem, hogy megtapasztaljuk Isten csodáit!  

Legyen így ebben a hónapban is! 

 

 

Szeretettel: Szerdi Szilárd lelkipásztor 

 

 

 

Miről olvashatsz? 
 

 Nyugtalanság… 

Az első lépés, hogy megszabadulj az amiatti állan-

dóvá vált nyugtalanságtól, hogy hiányt szenvedsz 

valamiben: köszönd meg Istennek mindazt, ami 

vagy, s mindazt, amit birtokolsz. 

 

 Normális keresztény élet  

Igehirdetés Lettner Gábortól  

Mi a legfőbb vágyad az életben? Mi a legfontosabb 

neked? Egy kutatás szerint az átlag embereknél 

csupán a 18. ezen a listán az üdvösség. 

 

 Hétköznapi bizonyságtétel 

Számomra fontos felismerés volt, hogy a bizony-

ságtétel nem valami, amit csinálni kell. A tanúság-

tétel esetében inkább egy életmódról beszélhetünk, 

melyet mások látnak, cselekedeteinkben felismer-

nek, szavainkból kihallanak. 

 

 GONDOLATÉBRESZTŐ Laci bácsitól 

Ember! Soha, de soha nem tudhatod, hogy Isten 

mikor, miként és hogyan szól hozzád. Hogyan, mi 

módon érint meg ott legbelül, szíved legmélyén. 

 

 Néhány éve változott meg a zenész élete 

Az elsősorban zenészként ismert, három gyerme-

kes édesapa, Mező Misi, a Magna Cum Laude 

frontembere volt a vendége a napokban a Baptista 

Kávéháznak a kiskunhalasi Baptista Imaházban. 

 

 Ábrahám és családja 

Ábrahámot a hit emberének is nevezik. Héber 

származású, kiemelkedő státusszal, hatalmas gaz-

dagsággal bíró, gyönyörű feleséggel megáldott, de 

hatalmas bánattal bíró ember. 

 

 Hét dolog, amit a Biblia a szülői feladatokról 

mond 
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NYUGTALANSÁG… 
 

  

 

A hála: gyógyír a  
nyugtalanság ellen? 

 

A Szentírás mondja: „Ne nyugtalankodjatok 

semmiért, hanem mindenben tárjátok Isten elé 

szükségleteiteket az imában és a könyörgés-

ben, hálát adván neki. Isten békéje pedig, ami 

minden képzelhetőt felülmúl, megtartja majd 

Jézus Krisztusban szíveteket és gondolataito-

kat.” (Filippiek 4:6-7) 

 

Az első lépés, hogy megszabadulj az amiatti 

állandóvá vált nyugtalanságtól, hogy hiányt 

szenvedsz valamiben: köszönd meg Istennek 

mindazt, ami vagy, s mindazt, amit birtokolsz. 

Akarsz-e most időt szakítani arra, hogy meg-

tedd? 

Tudtad-e, hogy megszabadulhatsz a nyugta-

lanságtól egész egyszerűen azáltal, hogy há-

lás vagy Istennek? 

Megköszönni mindazt, ami vagy, és mindazt, 

amit birtokolsz, csak az első lépés, de a legna-

gyobb is egyben, mert amint nem nyugtalan-

kodsz többé, hited lép a nyugtalanság helyébe. 

És Isten szívesen működik együtt velünk, ami-

kor szívünk rá vár...! 

„Bízzátok rá minden gondotokat, mert ő maga 

törődik veletek!” (1 Péter 5:7) 

Isten egy ígérete ez, egyik természeti törvénye: 

ha feltárod előtte szükségleteid, megkapod 

segítségét és kegyelmét. Ne nyugtalankodj 

tehát többé... Ellenkezőleg, elkezdheted Istent 

dicsérni...! 

 

Arra hívlak, mostantól dicsérd velem Istent:  

„Uram, köszönöm erőteljes és bölcsességgel 

teli Igédet! Megértem, hogy a hála megszaba-

dít a nyugtalanságtól, s mély békével tölt el 

utamon, amit veled járok. Szeretném Neked 

megköszönni mindazt, ami vagyok, és mindazt, 

amit birtoklok. Hála neked, mert ismered min-

dazt, amit élek, amivel szembe kell nézzek, s 

nap nap után jósággal, hűséggel és türelem-

mel vezetsz.  

Áldom neved, Uram. Ámen.” 

 

YouVersion 

 

 

KÉRDÉSEK 
 

Az egyenes ösvényen jársz, 
ahol Jézus vezet? 

vagy kanyargós mellékutakon, 
hol sok veszély fenyeget? 

Elfogadod, ha pusztán kell átmenned? 
vagy keresel „jobb” utat, 

s kivonod Jézus kezéből kezed? 
Megteheted... 

 
Megtanulsz bízni, hinni akkor is, ha fáj? 
ha szembe jő veled ezer ordító oroszlán? 

Jézus lábaihoz kuporodsz, 
hol menedéket találsz? 

Dicséred és áldod Őt, s elhiszed, 
hogy a lehető legjobbat teszi veled? 

Megteheted... 
 

Ferenczi Gyuláné 

 

 

 



3/12 
 

 J É Z U S  É L !  

Normális keresztény élet 
 

Igehirdetés Lettner Gábortól 

2020. február 16. 

 

Keresztényként küldetésünknek érezzük, hogy 

másokat is hozzásegítsünk az örök élethez. 

Ám nem mindegy, milyen módszerrel tesszük 

ezt. Számos rossz stratégia létezik az emberek 

„megtérítésére”. Fontos tudnunk, hogy nem 

lehet erőszakkal megmenteni senkit, az ugya-

nis még jobban elijeszti az embereket a ke-

reszténységtől. 

Mi a legfőbb vágyad az életben? Mi a legfonto-

sabb neked? Ezek a kérdések komoly témákat 

boncolgatnak, melyekre rengeteg válasz kava-

rog az emberekben. Egy kutatás szerint az 

átlag embereknél csupán a 18. ezen a listán az 

üdvösség. Tizenhét dolog előzi meg a legfon-

tosabb dolgot. 

Jézus sem azért jött, hogy mindenkit ijesztges-

sen a pokollal, sokkal inkább szükségeket kez-

dett betölteni, ami által megismerték Istent az 

emberek. 

Így nekünk sem csak a megváltás üzenetét 

kellene hirdetni, hanem előbb a tizenhét dolog-

ra megkeresni a választ. 

Sok embert még messzebbre sodor Istentől, 

ha folyamatosan csak azt hallja, hogy meg kell 

térnie, különben elkárhozik. Ez a fajta meggyő-

zési mód akár véglegesen rossz irányba terel-

heti eredeti szándékunkat. Szót kell értenünk a 

még meg nem tért, Jézust nem ismerő embe-

rekkel, ugyanis a megfelelő kommunikáció le-

het a kulcs. Észlelnünk kell, mire van igény, és 

ahhoz igazítani mondandónkat.  

Amennyiben az emberek szükségeire megta-

láljuk a választ Isten igéjén keresztül, akkor 

megjelenik életükben az üdvösség iránti igény. 

De ezt nem szabad erőltetni, sem siettetni. 

Mindent a maga idejében. 

Lejegyezte Horváth Kitti 

Hétköznapi bizonyságtétel 
 

A Szentlélek egyik ajándéka az evangelizálás, 

mely némelyeknek adatik: „Ő tett egyeseket… 

evangélistává…” (Ef 4:11). A Szentlélektől ka-

pott karizmával számos nagy evangélista vé-

gezte és végzi is a szolgálatát, sokakat Isten-

hez vezetve. Azonban akár kaptunk erre külön 

ajándékot, akár nem, a Jézusról való bizony-

ságtétel mindannyiunk feladata. Ez nem megy 

mindig könnyen, ezért érdemes átgondolnunk, 

mi segíthet minket e feladat betöltésében. 

 

 
 

1. Fogadd el hivatásodat!  

Az első szempont, amit érdemes átgondolni: a 

bizonyságtétel igenis a te feladatod! Bár lehet, 

hogy nem evangélistának hívott el az Úr téged 

az egyház építésére, a feladatod az, hogy só 

és világosság légy a világban, és mások fi-

gyelmét Istenre irányítsd (Máté 5:13-16). Fela-

datunkat Péter apostol így fogalmazza meg:  

„Mindenkor legyetek készen arra, hogy vála-

szolni tudjatok mindenkinek, aki a bennetek 

lévő reménység okát kérdezi tőletek” (1Péter 

3:15). Isten megbízik bennünk, emberekben. 

Az evangéliumot ránk bízta, és azt várja, hogy 

mi osszuk azt meg másokkal. Kiváltság és 

megtiszteltetés, hogy a Szentlélek munkatársai 

lehetünk a világ evangelizációjában (János 

16:8-11).  

Tekintsünk úgy a bizonyságtétel lehetőségére, 

mint amely nekünk is adott, és ne hárítsuk el 

magunktól a felelősséget. 
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2. Imádkozz! 

Az előző pont alapján természetesen a kiindu-

lási problémát még nem oldottuk meg. Csak 

azt ismertük el, hogy a mi feladatunk a Jézus-

ról szóló bizonyságtétel. De e tény elfogadásá-

tól még nem lett könnyebb a gyakorlatban el-

képzelnünk magunkat a tanúságtevő szerepé-

ben. Itt kell megemlítenünk az imádság szere-

pét, mely több területen is hat: 

 

Imádkozzunk saját magunkért, hogy Isten 

adjon nekünk bátorságot és készséges szívet; 

tegyen képessé minket arra, hogy a lehetősé-

geket ki tudjuk használni, és megosszuk má-

sokkal az evangélium üzenetét. Ha ezért rend-

szeresen (minden nap!) imádkozunk, érezni 

fogjuk, amint a szívünkben kiformálódik a vágy, 

és eltölt minket a bátorság is. 

 

Imádkozzunk lehetőségért. Én is azok közé 

tartozom, akiknek nem megy könnyen a bi-

zonyságtétel. Azonban elkezdtem azért imád-

kozni, hogy Isten teremtsen körülöttem olyan 

helyzeteket, melyekben beszélhetek róla, má-

sok figyelmét rá irányíthatom. Lehet, hogy nem 

lett több lehetőségem, mint előtte volt, de az 

ima hatására elkezdtem felismerni a helyzete-

ket, ahol Jézus tanúságtevője lehetek. 

 

Imádkozzunk másokért. Talán vannak olyan 

ismerőseink és rokonaink, akikkel szeretnénk 

megosztani az evangéliumot, de ők nem nyitot-

tak rá. Ilyenkor könnyű lenne lemondani róluk. 

Azonban még ekkor is marad egy fontos fegy-

ver a kezünkben. Ha az ismerősünknek nem 

beszélhetünk Istenről, Istennek beszélhetünk 

az ismerősünkről. Imádkozzunk érte, és kérjük 

Istent, hogy lágyítsa meg a szívét. 

 

3. Légy te magad bizonyság!  

Számomra fontos felismerés volt, hogy a bi-

zonyságtétel nem valami, amit csinálni kell. A 

tanúságtétel esetében inkább egy életmódról 

beszélhetünk, melyet mások látnak, cselekede-

teinkben felismernek, szavainkból kihallanak. A 

világtörténelem az eddigiekben sok olyan ke-

resztényt ismert meg, akik csak beszéltek a 

hitükről, ám azzal ellentétesen éltek. Most in-

kább olyan hívőkre van szükség, akik keve-

sebbet beszélnek, de hitelesebben élnek. 

 

A lényeg: ragaszkodj Jézushoz! Minden dönté-

sedet, a fontossági sorrendedet, az időbeosz-

tásodat ő határozza meg. Ha életed az ő imá-

datáról szól, ez látható lesz mások számára is. 

Nem kell erőlködnöd, hogy milyen jó cseleke-

deteket mutass fel a világban. Egyszerűen 

csak élj Jézusért, és máris bizonyság leszel 

mások szemében. Jézus imádatából ugyanis 

természetes módon fakad a megváltozott élet, 

melynek híre van. 

 

 
 

4. Tudatosan formáld a környezeted! 

Segítség lehet az is, ha körülveszed magad a 

bizonyságtétel légkörével. Nem ciki felvenni 

egy keresztény pólót vagy karkötőt. Nem ciki 

halacskát tenni az autónk hátuljára. Nem ciki 

megosztani valamilyen keresztény tartalmat a 

közösségi oldalakon. Nem ciki keresztény ze-

nét hallgatni, keresztény könyvet (vagy akár a 

Bibliát) olvasni nyilvános helyen. Nem ciki az 

igés kártya, kereszt vagy más jelkép, szimbó-

lum, kép, ikon az íróasztalunkon. Ezek az esz-

közök megteremthetik körülöttünk a bizonyság-

tétel légkörét. Először is emlékeztetnek minket 

a hivatásunkra. Másodszor másokban is kér-

déseket vethetnek fel és elindíthatnak egy tar-

talmas beszélgetést. 
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Az otthonunkban, közvetlenül a bejárati ajtóval 

szemben egy képkeretben ez az ige szerepel: 

„Én és az én házam népe az Úrnak szolgá-

lunk” (Józs 24:15). Lehet, hogy a postással, a 

szomszéddal vagy az adománygyűjtővel nem 

tudunk Jézusról beszélni, de a feliratot látja, és 

talán elgondolkodik rajta. 

 

5. Ajándékozz meg másokat! 

Az év folyamán sok lehetőségünk van arra, 

hogy másoknak ajándékot vásároljunk (név-

nap, születésnap, karácsony, évfordulók stb.). 

Minden egyes ilyen alkalom lehetőség a bi-

zonyságtételre is. Nem kell mindenkinek min-

dig keresztény ajándékokat adni.  

De miért ne próbálnád meg, hogy egyszer va-

lakinek egy szép Szentírást ajándékozol egy 

személyre szóló bejegyzéssel (pl.: Az én éle-

tem megváltoztatta az, amit ebben olvastam. 

Kívánom, hogy te is áldást találj benne!). 

 

6. Ismerd a határokat! 

Azzal kezdtük, hogy el kell fogadnunk a fele-

lősségünket: a bizonyságtétel igenis a mi fela-

datunk. Most pedig azzal fejezzük be, hogy 

elismerjük: vannak korlátaink és határaink a 

szolgálatunkban. Nem a mi feladatunk, hogy 

másokat „megtérítsünk”. A mi feladatunk az, 

hogy Istenről beszéljünk szavakkal és szavak 

nélkül egyaránt.  

Szolgálatunk sikere nem attól függ, hogy há-

nyan térnek meg körülöttünk, hanem attól, 

hogy mások figyelmét sikerült-e felhívnunk Is-

tenre.  

Ha így tekintünk a saját missziónkra, akkor fel 

fogunk szabadulni a teljesítménykényszer alól, 

és megélhetjük a bizonyságtétel örömét és 

szabadságát. 

 

https://infaustus.wordpress.com/2019/06/17/hetkozna

pi-bizonysagtetel/ 

 

 

GONDOLATÉBRESZTŐ 

Laci bácsitól 
 

Az önátadás kegyelme 
 

Ember! Soha, de soha nem tudhatod, hogy 

Isten mikor, miként és hogyan szól hozzád. 

Hogyan, mi módon érint meg ott legbelül, szí-

ved legmélyén. De amikor IGEN, akkor azt 

semmi módon nem tudod összetéveszteni 

mással. Nyugtalanít, megfog, gúzsba köt, 

ugyanakkor lázba hoz, de egyfajta békességet 

is ad. Látod magad előtt a végtelen nyugalom 

óceánját, ami egészen a távoli jövődben nyug-

szik. Nem vagy többé ugyanaz, aki voltál. Az 

isteni űr kitöltődik bensődben. Kiteljesedsz Jé-

zusban. Már látod az UTAT, az IGAZSÁGOT 

és az ÉLETET magad előtt. 

 

 
 

Ez történt velem 1997. március 29-én, húsvét 

szombatján.  

https://infaustus.wordpress.com/2019/06/17/hetkoznapi-bizonysagtetel/
https://infaustus.wordpress.com/2019/06/17/hetkoznapi-bizonysagtetel/
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Derek Prince és David Wilkerson írását olvas-

tam, ami egy vékony kis füzetben volt, amit 

Mária nénitől, szellemi édesanyámtól kaptam, 

mikor hatalmas istenkeresésben voltam. 

A címe: Az önátadás kegyelme, és Értékek az 

utolsó időkben. Ami ebből megérintett és szí-

ven talált, leírtam ott rögtön. Később be is la-

mináltattam, mint életem meghatározó élmé-

nyét. Ebből másolom ide a részletet: 

 

„Egyszerűen el kell távolodnunk életünk min-

den lim-lomjától, úgyis elveszítjük őket. 

Tudni fogod, mikor hív ki téged a Szent Szel-

lem a körülötted lévő sekély kereszténységből. 

Tudni fogod, mikor akar az Úr természetfeletti 

módon megérinteni téged. Tudni fogod, mikor 

hív ki a hétköznapokból. Meg fogja rázni fész-

kedet. Megmagyarázhatatlan isteni nyugtalan-

ság vesz elő. Érdektelenség fog el az iránt, 

amit eddig végeztél. Minden sikered az üres-

ség és beteljesületlenség érzését kelti benned. 

Bármivel rendelkezel, vagy bármit teszel is, 

egyik sem elégíti ki a valóság iránti szomjadat. 

Érezni fogod, hogy egy nagyon mély szükség-

let még nincs kielégítve benned. Kérdéseid 

megválaszolhatatlanok lesznek. Az elégedet-

lenség hosszú árnyékot vet életedre. Ez annak 

a jele, hogy Isten természetfeletti módon fog-

lalkozik veled. Megpróbál rávenni, hogy engedj 

el mindent, amit nagy becsben tartasz. Ő ilyen 

módon akarja megmutatni, hogy szükségleteid 

valójában szellemiek és nem fizikaiak. Majd 

érzed mágneses erejét, amely vonz téged az 

imához, a megtörtséghez és önmagad meg-

üresítéséhez, a szellemi ÉHSÉGHEZ. Hama-

rosan meg fogod érteni ezeket a kielégülést 

nyújtó, örökkévaló értékeket, és lelked felkiált: 

Egészen idáig erre vártam! Elvette a földit és 

szellemivel helyettesítette. 

Szentek! A kulcsszó: ÉHSÉG! Megígérte, hogy 

megelégíti az éhező szíveket. Én még soha-

sem éheztem ennyire Istenre. Időnként majd-

nem felemészt ez az éhség. Minden ébredő 

órámban lelkem Ő utána nyújtózkodik. Mint-

hogy mindig az Ő gondolatai járnak az eszem-

ben, a világ dolgai elveszítették értéküket. Az 

anyagi dolgokra Pálhoz hasonlóan tekintek: e 

világ szemetjét látom bennük. Kezdek senki 

lenni, és ez olyan jó érzés. 

Te is érzed ezt az elhívást, hogy mélyebben 

járj Istennel? Lelked több szellemire éhezik-e 

életedben? Ha igen, fejezd be ezt a polgárhá-

borút magadban úgy, hogy mindenedet, amid 

csak van, Jézus rendelkezésére bocsátod. 

Abban a pillanatban megszűnik a nyomorúság 

életedben, mihelyt MINDENT átadsz neki. 

A valódi békét és boldogságot akkor fogod 

megismerni, mikor felhagysz azzal, hogy légy 

VALAKI. Ne akarj JÉZUSON kívül semmit, és 

életed új értelmet kap.” 

 

Azt kívánom: ahogyan engem, úgy téged is 

ragadjon meg Isten hívása! 

 

Laci bácsi 

 

 

 

 
SODRÓDÁS 

 

Az ár felettébb veszélyes, 
elnyelhet, elsodorhat, összetörhet, 

elvihet olyan helyekre,  
ahová nem akarnál menni, 

akarat- és döntésképtelenné tehet 
Szorosan fogd Isten kezét,  

nem kell félned, 
oltalmaz és megvéd téged. 

 

Ferenczi Gyuláné 
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Néhány éve változott meg 

a zenész élete 
 

Isten segítségével tudott  
megbocsátani önmagának 

 

A népszerű zenész korábbi alkohol problé-

májáról, édesanya haláláról, öngyilkos 

gondolatairól és megtéréséről is őszintén 

mesélt a halasi közönségnek. Megtért ke-

resztény emberként kötelességének érezte, 

hogy minél többet tudjon meg Istenről és az 

evangéliumról, ezért elvégezte a Baptista 

Teológiai Akadémiát. 

 

 
 

Az elsősorban zenészként ismert, három 

gyermekes édesapa, Mező Misi, a Magna Cum 

Laude frontembere volt a vendége a napokban 

a Baptista Kávéháznak a kiskunhalasi Baptista 

Imaházban. 

 

Mező Misit gyerekkora óta vonzotta a zene, 

már fiatalon tudta, hogy zenész szeretne lenni. 

Édesapjától kapta élete első gitárját, amivel 

hosszú órákon át játszott, akkor is, amikor a 

többi fiatal szórakozni járt. Kitartása és tehet-

sége révén ma az ország egyik legismertebb 

zenekarának frontembere. Talán az ismertség 

hozta el számára élete sorsfordító találkozását.  

Néhány évvel ezelőtt egy zenei tehetségkutató 

műsor mentoraként dolgozott, amikor meghív-

ták a Baptista Szeretetszolgálat karácsonyi 

cipősdoboz-akciójának sajtótájékoztatójára, 

ahol találkozott Szenczy Sándorral, a Baptista 

Szeretetszolgálat vezetőjével. – Áradt belőle a 

pozitív energia, olyan érzésem volt, mintha 

ezer éve ismerném. Amikor találkozunk, be-

szélt nekem Istenről és olyan példaértékű volt, 

ahogy a hitéről mesélt, hogy úgy éreztem, én is 

szeretném jobban megismerni Istent, akinek a 

létezéséről gyermekkorom óta tudok – emléke-

zett vissza a találkozásra Mező Misi. 

 

Szenczy Sándorral való találkozása nem csu-

pán sorsfordító volt, visszahozta a zenészt az 

életbe. Édesanya elvesztése után bűntudat 

gyötörte, az alkoholba menekült, véget akart 

vetni az életének. – Nem tudtam elbúcsúzni 

édesanyámtól. Az utolsó telefonbeszélgeté-

sünkkor azt mondta, hogy szégyeljem magam, 

amiért Gyulán vagyok, és nem látogatom meg 

a beteg anyámat. Másnap meghalt. Életem 

legkeményebb, legkegyetlenebb időszaka volt 

ez, nagyon mélyre kerültem. Minden egyes 

nap azon gondolkodtam, hogyan vessék véget 

az életemnek, de túl gyáva voltam hozzá. Eb-

ben az élethelyzetben találkoztam Szenczy 

Sándorral, akiről a feleségem azt mondta, hogy 

jobb ember vagyok a társaságában – mondta 

Mező Misi.  

 

A népszerű zenészt annyira inspirálta Szenczy 

Sándor hite és Istennel való kapcsolata, hogy 

eldöntötte, beiratkozik a Baptista Teológiai 

Akadémiára, ahol többet tudhat meg Istenről 

és az evangéliumról. Az iskolát zenekari mun-

kái és családapai feladatai mellett sikeresen 

elvégezte, tavaly diplomázott. – Nem tartok 

istentiszteletet a koncertjeinken, de fontosnak 

tartom, hogy elmondjuk, milyen változás történt 

az életemben. A zenekar nem változott meg, 

de egyetlen dalt kivettünk a repertoáromból a 

kérésemre. A Gondatlanságból elkövetett em-

berölelést, ami a megcsalásról szólt, ezzel én 

már nem tudok azonosulni – mondta a népsze-

rű zenész.   
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Mező Misi nagyon elégedett jelenlegi életével, 

úgy érzi, megérkezett. – Eddig nem voltam 

otthon, most otthon vagyok. Isten segített 

megbocsátani magamnak. Tudok örülni a nap-

sütésnek és a virágzó fáknak. Hiszem, hogy 

csak egy hitében erős ember tud jó családapa, 

férj, zenész lenni – hangsúlyozta.  

 

Bőrszíne miatt sokat bántották 

 

Az est folyamán a népszerű zenész arról is 

mesélt, hogy roma származása miatt számta-

lan negatív megnyilvánulás, atrocitás érte őt 

már gyermekként is, soha sem foglalkozott 

velük. – Nem adtam meg másoknak az esélyt 

arra, hogy megnyomorítsák az életemet. Nem 

engedhetem meg magamnak, hogy mások 

véleménye miatt fölösleges terheket cipeljék – 

mondta Mező Misi.  

 

Petőfi Népe 2019. november 13. 
 

 

Ábrahám és családja 
1. rész 

 

 
 

Ábrahámot a hit emberének is nevezik. Vele 75 

éves korában találkozunk először, mikor még 

Ábrámként ismerjük. Héber származású, ki-

emelkedő státusszal, hatalmas gazdagsággal 

bíró, gyönyörű feleséggel megáldott, de hatal-

mas bánattal bíró ember, akinek nem lehet 

gyermeke. (1Mózes 14:13; 39:14-17.)  

Ábrám és nagyapja az Eufrátesz folyó mentén 

teremtett otthont, mely fejlett gazdaságáról és 

civilizációjáról volt ismert. Ilyen csodás körül-

mények között tengődött, élte életét, mikor Is-

ten megjelent és azt mondta, hagyjon itt min-

dent, és menjen el oda, ahová Ő küldi, és cse-

rébe ígéretet tett, áldások sorát ígérte. „néppé 

teszlek, és megáldalak... (1Mózes 12:2-3.)  

Bár pontosan nem tudjuk meghatározni, de 

Kr.e 2050 körül elindult az ismeretlenbe csa-

ládjával, állataival és unokaöccsével, Lóttal. 

Láthatjuk, elvezette őket Kánaánba, amely egy 

kis időbe telt, de oda érve újabb ígéretet kapott 

Istentől. „A te utódaidnak adom ezt a földet...” 

(1Mózes 15:18)  

Itt volt ez a két ígéret, mely olyan hihetetlennek 

hangzott. Itt volt ő, az öregember és felesége, 

Száraj, ki abban a korban járt, ahol már lehe-

tetlennek tűnt a gyermekáldás. Isten az ígére-

tei megerősítéseként új nevet ad nekik: Áb-

rámból Ábrahám („sok nép atyja”), Szárajból 

Sára („hercegnő”) lesz.  

Isten szavatartó: Isten valóra váltotta minden 

ígéretét! Ábrahám személyesen nagy áldások-

ban részesült. (1Mózes 13:2)  

Számos nép sarjadt nem csak tőle, hanem 

Lóttól is. Ilyenek pl.: izrealiták, izmaeliták (a 

mai arabok ősei). Valamint sok kisebb nemzet: 

edómiták, midjaniták, moábiták, ammoniták.  

Emlékszünk ugye, hogy Isten ígéretet tett 

Ádámnak és Évának, hogy az egyik utódjuk 

lesz az, aki elhárítja a bűn miatt keletkezett 

fenyegető veszeldelmet. Ábrahám és családja 

volt a családfa, amely a kiválasztott lett, hogy 

Jézus felmenői legyenek. Ezen felül Izrael né-

pére, majd Júda törzsére, Dávid, Izrael királyá-

nak családjára. (2Sámuel 7:12-13.)  

Isten Minden ígéretét teljesítette, amit Ábra-

hámnak tett: volt, amire néhány évet, volt, ami-

re hosszú-hosszú éveket, Jézus születésére 

2000 évet, a Kánaán birtokba vételére Ábra-

hám halála után párszáz évet kellett várni. Is-

ten kijelentette előre Ábrahámnak, hogy Izrael-
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re rabszolgasors vár, de minden jóra fordul. 

(1Mózes 15:13-14)  

Ha megnézzük az ígéreteket, akkor azt látjuk, 

hogy Isten nem úgy szemléli az időt, ahogy mi! 

Mert mint tudjuk, Istennél egy nap = 1000 esz-

tendő. (2Péter 3:8.)  

Ha Isten nem siet az ígéreteit beteljesíteni, ez-

zel a szavába vetett bizalmat teszi próbára! A 

remény fontos része ennek a várakozásnak! 

Teljes bizalommal kell lennünk anélkül, hogy 

elvesztenénk a hitünket, hogy ő nem tartja meg 

az ígéretét. Mert ez a hűséges és szavatartó 

Isten mindig teljesítette azt, amit megígért, ezt 

olvashatjuk a Biblia lapjain, ezt tapasztalhatjuk 

a mindenapjainkban! Mivel Isten ígéreteinek 

még Ábrahám életében meg kellett történnie, 

Ábrahám várt, de gyermekáldás nem lett, ezért 

a kezébe vette a dolgokat. Volt egy Hágár ne-

vű szolga, aki egy rabszolga volt. Sára kitalál-

ta, hogy tőle szülessen gyermek. Ez a régi 

időkben bevett gyakorlat volt. Hágár fiút szült, 

és Izmaelnek nevezték. De Izmael nem az a 

gyermek volt, akit Isten megígért. Mikor a 

gyermek 13 éves lett, Isten megjelent Ábra-

hámnak, és megígérte, hogy megsokasítja és 

megáldja a fiút, de kijelentette, szövetségre 

csakis Izsákkal lép, akit Sára fog szülni!  

Mikor ezt meghallotta Ábrahám, nevetni kez-

dett, nem gúnyosan nevetett bizonyára, hanem 

humorosnak találta, hogy az ő korukban az 

elsőszülött fogadására készüljenek. (1Mózes 

17:17.) Mikor ezt Isten Sárának is megerősítet-

te, akkor ő is nevetett. (1Mózes 18:9-12.) Az 

igaz Isten hű maradt ígéretéhez, és hamarosan 

megszületett Izsák. Nevének jelentése találó-

an: „nevetés”. 

Azt tudni kell, hogy Izsák születése nem kö-

zönséges esemény, ugyanis Istennek fel kellett 

függesztenie a természet megszokott szabá-

lyait! Isten egyértelműen késleltette Izsák szü-

letését annak érdekében, hogy Ábrahámmal, 

Sárával és mindenkivel, aki Benne bízik, meg-

értesse, hogy amit ígér, mégha lehetetlennek 

is tűnik, de meg fog történni!  

 

Isten azt kérdezte Sárától: „Van-e valami lehe-

tetlen az Úr számára?” (1Mózes 18:14.) „Ha 

igazán bízunk Istenben, hajlandónak kell len-

nünk, és fenn kell tartanunk bizalmunkat, ami-

kor túlszárnyalja az értelmünket az, amit Ő 

mond. Ez a hit lényege!”* Vajon Ábrahám és 

Sára igazán bíztak az Úrban? Isten különleges 

próba elé állította Ábrahámot hűsége és bizal-

ma bizonyítására. Az akkor kb.12 éves Izsákot 

kérte Ábrahámtól. Azt mondta neki, vigye a fiút 

a Mórijja hegyére (később Sion hegyként vált 

ismertté, ezen a helyen áll majd Jeruzsálem, 

és itt ölik meg Jézust), és áldozza fel egy oltá-

ron, amit maga épít. Ábrahám hite annyira 

megerősödött, hogy azonnal engedelmeske-

dett. Mivel Isten ragaszkodott, hogy Izsákon 

keresztül áldja meg a világot, miért kérné azt, 

hogy ölje meg a fiút. Tekintettel arra, hogy Is-

ten elkötelezte magát a helyes és erkölcsös 

tettek mellett, miért követelne valamit, amit a 

pogányok tettek egyes vallásokban? A parancs 

erkölcsileg aggasztónak, észszerűtlennek tűnt. 

Ábrahám készen ált, hogy alávesse magát ne-

ki. Az Újszövetségben (Zsidók 11:17.) arra 

utalnak, hogy Ábrahám kikövetkeztette magá-

ban, ha a fia meghal, akkor Istennek van ha-

talma feltámasztani. De ahogy közeledtek a 

helyszínhez, Istennek megvolt a saját terve! 

Mikor a pillanat elérkezett, és Ábrahám keze 

lendült, hogy a kése lesújtson, akkor megme-

revítette Ábrahám izmait, megdicsérte a hité-

ért, és megmutatta neki, hogy az áldozati kos 

ott van felakadva a bokorban.  

Mit tanulhatunk ebből a történetből?  
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A hit természetét! Amikor Istent követjük, néha 

olyan helyzetekbe kerülünk, amikor Isten 

észszerűtlennek tűnő választ vár tőlünk. Ha 

Jézus tanitásait vesszük, akkor abban nagyon 

sok olyan elvet találunk, amelyek sértik az ész-

szerűséget és a tisztességet. (Máté 5:39; 

18:21-22) (Lukács 6:27-28) Ezek mind olyan 

dolgok, amit nem tennénk meg, ha a természe-

tes ösztöneinkre vagy a józan eszünkre hallga-

tunk. Isten arra hív bennünket, hogy bízzunk 

Benne és fedezzük fel, milyen gyümölcsöző is 

ez az életforma!  

„A Biblia Ábrahám utolsó éveinek eseményeit 

részletezi:  

 Izsák házassága Rebeka nevű unokatest-

vérével, 

 Sára halála és temetése,  

 Ábrahám második házassága Ketúrával, 

akitől jónéhány fia született.  

Ezek a történetek hittel élt életének utóiratai!”* 

Ha még egy szempontból megvizsgáljuk Áb-

rahám ígéreteit, akkor látjuk, hogy Isten ezt 

szövetség formájában tette! (1Mózes 15:18; 

17:10)  

Isten nagyon sok szövetséget köt mind egyé-

nekkel, mind nemzetekkel. Ábrahám korában 

jellemzően királyok kezdeményezték alattvaló-

ikkal. Ez a szövetség különleges javakat ígért 

az alattvalóknak! Nem volt szükség részletez-

ni, hogy mit kell tennie az alattvalónak, ugya-

nis tudták, hogy bármit kér az uruk, engedel-

mesen meg kell tenniük! Ugyanez érvényes a 

Bibliában tett szövetségekre. 

„Néha úgy tűnik, mintha egyoldalúan áldaná 

meg azt, akire kiterjeszti a szövetségét. A hát-

térben húzódik azonban az igazság: akik szö-

vetségben vannak Istennel, azoknak engedel-

meskedniük kell. Ha nem teszik, akkor Isten 

fenttartaja a jogot, hogy visszavonja a szövet-

ségbeli ígéretét!“*  

Ezt láthatjuk: Szövetséget köt Fineással 

(4Mózes 25:10-13). Néhány nemzedékkel ké-

sőbb Éli (Fineás leszármazottja) fiainak vétke 

miatt visszavonja a szövetséget! (1Sámuel 

2:22-25; 2:30; 2:31-36; 4:17-18.)  

„Azt is fontos észrevennünk, hogy Isten, ami-

kor szövetséget köt, először áldásokat ajánl, 

majd azokat szólítja meg, akiknek a javára vá-

lik Isten kedvessége, és akik az Iránta való 

nagyrabecsülésből engedelmeskednek neki!”* 

Ha jól megnézzük, ez szöges ellentétben áll 

azzal, ahogyan sokan vélekednek Isten szolgá-

latáról! Azt gondoljuk, hogy Isten jóindulatát el 

kell nyernünk, különböző cselekedetettel, stb. 

A Biblia rávilágít erre a tévhitre: (Efézus 2:8-9) 

„Isten kegyelemmel van irántunk, meg nem 

érdemelt jósággal, mert szeret minket. A leg-

jobbat akarja nekünk. Ezért áldásokat és erő-

forrásokat ad, hogy hatékony szellemi életet 

élhessünk!”* „Isten szeretete olyan folyamatot 

indít be,  

 amelynek kiindulópontja a kegyelem,  

 továbbhaladva az Isten kegyelmét kife-

jező szövetségeken át  

 a kegyelemből áradó aldásokig,  

 az áldások megbecsüléséig, és  

 a megbecsülésben gyökerező engedel-

mességig tart.  

Isten elvárja, hogy megtartsuk a szövetséget 

abban, ahogyan egymással bánunk – ez az 

egyik módja annak, hogy Isten iránt érzett 

megbecsülésünket kimutassuk. Éppen ahogy 

Isten a szavát adja és megtartja, minket is arra 

szólít, hogy olyan emberek legyünk, akik hűek 

maradnak adott szavukhoz!”* 

A következő részben olvashatunk: Jákobról, 

Ézsauról, Józsefről és arról, hogy mit is tanul-

hatunk a Mózes 1. könyvéből. 

*Michael C. Armour: Fedezzük fel a Bibliát! 

 

Máhl Anita 
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 Hét dolog, amit a Biblia a 
szülői feladatokról mond  

Mindenkor örüljetek. Szüntelen imádkozza-

tok. Mindenben hálákat adjatok; mert ez az 

Isten akarata a Krisztus Jézus által tihozzá-

tok. (1. Thesszalonika 5:16-18) 

 

A szülői szerep egyszerűen nehéz. Pont. Per-

sze, nem olyan nehéz érzékenyen visszaemlé-

kezni gyermekeinkre, hogy milyen picik és 

édesek voltak annak idején. Egy hosszú nap 

estéjén viszont, amikor a gyerekek éppen a 

sarokban kiabálnak, vagy amikor már a tizedik 

pelenkát cseréled aznap, nem is olyan könnyű!  

A szülői szerep viszontagságai közepette az 

Ige segíthet tisztán látnunk és új szemszögből 

felmérnünk a zavaros helyzetet.  

Mindig örüljetek! 

Ne csüggedj el a nehéz időkben! Ne felejtsd el, 

hogy a szülői szerep egy nemes hivatás, Isten-

től kapott kiváltság, mely egy napon megtermi 

gyümölcsét, akkor is, ha most nem látszik. Ta-

lálj örömet a tényben, hogy szülői szereped 

egy Isten adta megtiszteltetés. 

Szüntelenül imádkozzatok! 

Gyermekeink legnagyobb szüksége az életben 

az, hogy Krisztus része legyen életüknek. 

Ezért a legfontosabb dolog, amit szüleikként 

tehetünk értük, az, hogy imáinkkal öntözzük 

őket. Az 1 Thesszalonika 5:17 arra biztat ben-

nünket, hogy legyünk kitartók az imában egész 

napon át, akkor is, ha úgy érezzük, forog körü-

löttünk az egész világ.  

Adjatok hálát! 

A gyermekeinkért való hálaadás néha könnyen 

jön, máskor nagyon nehéz. Azonban a nehéz 

napokon is emlékeznünk kell, hogy nem va-

gyunk egyedül. Amikor úgy érzed, hogy nincs 

erőd tovább menni, a legjobb, amit tehetsz, 

hogy imában Istenhez mész. Kérd meg Őt, 

hogy újítsa meg örömödet, és adj Neki hálát a 

gyermekeidért! Nála mindig van elég erő, öröm 

és hála, amiből adni akar neked. Ha megtanu-

lunk Istenre támaszkodni a szülői feladatok 

nehezében, nem is fogunk tudni mást tenni, 

mint hálát adni a gyermekeinkért! 

Casey Case, YouVersion támogatási vezető 

 

Könyvajánló 
 

 

 

2018 novemberében indult a 777 blogon a 

„Papp válaszol” című rovata, amelynek kereté-

ben minden héten három olvasói kérdésre ad 

részletes, szívhez szóló választ. Rovata hamar 

a blog legnépszerűbb írásai közé került, ez 

pedig az igényes olvasókat is dicséri, akik hét-

ről hétre várják az új részeket. Miklós atya ta-

buk nélkül, de mégis irgalommal ír olyan nehéz 

témákban, mint a szexualitás, a párkapcsolat, 

a házasság vagy az önismeret. Az első évad 

befejeztével a szerkesztők és a szerző is úgy 

gondolta, hogy érdemes ezeket a remek íráso-

kat könyv formájában, tematizálva is megjelen-

tetni. 
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Gyermekfoglalkozások márciusban 

1. Aczélné Erika 

A nagy vendéglátás 

Ladányi András  

Két példázat: a mustármag és a 

kovász 

8. Szerdi Kata 

Hazatérés 

Horváth Kitti 

Két példázat: az elrejtett kincs és 

az igazgyöngy 

15. Kiss Gábor Pál  

A szamár és a király 

Olasz Anita 

Húsvétra hangoló 

22. Horváth Detty 

A búcsúvacsora 

Huberné Ildikó 

Húsvétra hangoló 

29. Aczélné Erika 

A kertben 

Olasz Anita 

Húsvétra hangoló 

 

 
Elkövetkező alkalmak 

Hétfő  
6:30 

Imaóra 

Szerda  
18 óra  

Bibliaiskola / Házicsoport 

Péntek 
16:30 óra 

Ifi alkalom 

Vasárnap  
9:30 

Istentisztelet 

 

Márc. 6-7. 

 

Ideje elhinned 

Országos pásztor és  

vezetői konferencia 

Budapest, BOK csarnok 

Április 23. 

18 óra 

Valódi Értékekről   

Mindenkinek 

Boros Lajos –  

Rácsok mögött szabadon 

Élő közvetítés: 

www.jezusel.hu/elo-kozvetites 

 

A prédikációk visszanézhetők a honlapon:  

www.jezusel.hu/mediatar/videok/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Elérhetőségek, közérdekű információk 

E-mail: jezusel.hu@gmail.com 

Telefon: Szerdi Szilárd lelkipásztor +36 (20) 4264 - 479 

Cím: 6000 Kecskemét, Klapka u. 9-11. Gabona székház 1. emelet 108. 

Számlaszám: MPE Kecskemét 10401165 - 49565257 - 53501009 

Honlap: www.jezusel.hu – itt lehet a hírlevélre feliratkozni 

 

http://www.jezusel.hu/elo-kozvetites
http://www.jezusel.hu/

